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Rubrika: POLITIKA

rezidentská kandidatúra predsedu parlamentu Petra Pellegriniho

(predseda strany Hlas-SD) nie je prekvapivá, záujem bojovať o post hlavy

štátu neskrýval. Pre agentúru SITA to na margo oficiálneho oznámenia Pellegriniho kandidatúry skonštatoval politológ Gabriel Eštok z
Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Poukázal na to, že predsedu Hlasu favorizujú i prieskumy a má veľké šance

nielen postúpiť do druhého kola, ale aj zvíťaziť. „Prezentovaná podpora

jeho kandidatúry zo strany Smer-SSD bola neoficiálnym potvrdením jeho prezidentskej kandidatúry. Informácie o oznámení kandidatúry,
ako aj samotné oznámenie tak už boli súčasť prezidentskej kampane," dodáva Eštok.

Pellegrini má podľa neho do boja

o Prezidentský palác dobre našliapnuté. „Je dobre poznateľný, má politické skúsenosti zo straníckej, parlamentnej aj vládnej politiky.
Aktuálny

výkon funkcie predsedu parlamentu

mu navyše umožňuje byť dennodenne na očiach voličom, a to aj mimo samotných aktivít v rámci prezidentskej kampane,“ vymenúva
politológ.

Poznamenal tiež, že pomerne nedávne

parlamentné voľby, v septembri 2023,

udržujú záujem voličstva o kandidátov, ktorí začiatkom jesene ešte kampaňovali. „Uškodiť mu môže jeho

participácia v aktuálnej vláde,“ myslí si Eštok. Zároveň predpokladá, že ak sa nestane nič zásadné, Pellegriniho

najväčším vyzývateľom bude bývalý

minister zahraničných vecí Ivan Korčok. „Očakávam postup týchto dvoch kandidátov aj do druhého kola volieb.

Ide o dve najvýraznejšie osobnosti, v ktorých sa zosobňujú aktuálne nezmieriteľné politické tábory,“ vyjadril sa politológ. Eštok si nemyslí,
že

druhé kolo prezidentských volieb by už bolo rozhodnuté. Korčoka považuje za silného súpera pre Pellegriniho. „Pellegrini musí pre výhru
v druhom

kole presvedčiť aj voličov nacionalistických a populistických politických strán.“ Eštok je toho názoru, že súčasné protivládne protesty hrajú
Korčokovi do karát. „Slovenský volič zároveň už v minulosti ukázal inklináciu

k vyvažovaniu síl hľadaním prezidentského kandidáta, ktorý by bol schopný byť akousi protiváhou k vláde. Schopnosť oboch kandidátov
osloviť nerozhodnutých voličov alebo presvedčiť nevoličov môže tiež zohrať dôležitú úlohu,“ myslí si. Eštok očakáva, že boj o
prezidentský palác medzi dvomi výraznými súpermi bude napínavý.

Na margo možného vplyvu Pellegriniho kandidatúry na vládnu koalíciu politológ zdôraznil, že spojenec na poste hlavy štátu je pre ňu
veľmi dôležitý, a myslí si, že si to uvedomuje aj predseda vlády Robert Fico (predseda strany Smer-SSD), ktorý s podporou Pellegriniho
kandidatúry neváhal. „Prezident z radov súčasnej vládnej koalície znamená, že vláda bude môcť pohodlnejšie a ešte ráznejšie realizovať
politiku, ktorú

sme mali možnosť vidieť v posledných mesiacoch,“ dodal politológ.

SITA
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University Highlights

30. januára 2024

Konzorcium EDIH Cassovium spúšťa svoje služby s cieľom podporiť digitálnu transformáciu a zvýšiť konkurencieschopnosť na trhu. Tieto
bezplatné služby sú určené pre malé a stredné podniky, ako aj organizácie verejného sektora.

Konzorcium EDIH Cassovium tvoria Technická univerzita v Košiciach (TUKE), Univerzita Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach a
klaster Košice IT Valley. Počas projektu vybudovali databázu viac ako 200 služieb, ktoré sú teraz k dispozícii.

Konzorcium EDIH Cassovium je druhým najväčším EDIH na Slovensku a sústredí sa na poskytovanie pomoci v oblasti aplikovaných
technológií, ako sú umelá inteligencia, vysokovýkonné výpočty, posilnenie kybernetickej bezpečnosti a ďalšie. Jeho prínos spočíva aj v
poradenstve týkajúcom sa digitálnych technológií, odbornej prípravy a vytváraní spojení. Do portfólia služieb patria dátové analytické
služby, služby využívajúce umelú inteligenciu, strojové učenie, internet vecí, implementácia energeticky úsporných riešení, robotika,
automatizačné služby, kybernetická bezpečnosť a školenia na rozvoj zručností zamestnancov (upskilling).

„EDIH považujeme za veľký úspech, pretože sa nám podarilo v Košiciach vytvoriť niečo, čo prinesie výhody celej spoločnosti. V zásade
má za úlohu spojiť znalosti, ktoré sa nachádzajú na univerzitách a firmách, s problémami malých a stredných podnikateľov. Veríme, že IT
a moderné technológie predstavujú príležitosť pre kvalitný a prosperujúci život,“ konštatoval Ing. Juraj Girman, predseda správnej rady IT
Valley Košice.

Technická univerzita v Košiciach stála pri samotnom počiatku nápadu založiť v Košiciach EDIH Cassovium. Rektor Technickej univerzity
v Košiciach, prof. Ing. Peter Mésároš, PhD., zdôraznil: „Zároveň chceme realizáciou tohto projektu osloviť mladú generáciu v regióne a
presvedčiť ich, že nemusia cestovať mimo Košíc za kvalitným vzdelaním. TUKE pri poskytovaní služieb v rámci projektu EDIH Cassovium
plánuje využiť široký komplex vzdelávacích, výskumných a inovačných aktivít na všetkých deviatich fakultách univerzity.“

News Calendar
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Právnická fakulta UPJŠ pripravila pre gymnazistov besedu s odborníkmi

561x

Kto je kto na súde? Alebo čo (ne)vieme o právnickom povolaní?

(Zdroj: Laura Hoľanová)

V tomto akademickom roku je to presne 20 rokov, čo Právnická fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach (UPJŠ) realizuje
vzdelávací program Street law, nazývaný tiež Právo na každý deň.

V pondelok 29. januára 2024 o 14.00 hod. zavítajú na Právnickú fakultu UPJŠ v Košiciach gymnazisti pri príležitosti plánovanej besedy s
odborníkmi – sudkyňou Krajského súdu v Košiciach JUDr. Andreou Galdunovou, prokurátorom Krajskej prokuratúry Košice JUDr. Petrom
Koromházom, advokátom a zástupcom regionálnej kancelárie SAK JUDr. Tomášom Illešom.

Stredoškolákov spolu s ich vyučujúcimi privíta dekan Právnickej fakulty UPJŠ prof. JUDr. Miroslav Štrkolec, PhD. Street law je
celosvetový vzdelávací program realizovaný na mnohých právnických fakultách. Program je zameraný na šírenie právnych poznatkov
využiteľných v každodennom živote, pričom ľudí vzdeláva o práve, právnom systéme a základných princípoch a hodnotách ústavnej
demokracie.

Študentky a študentov siedmich košických gymnázií – Gymnázia Šrobárova 1, Gymnázia M. R. Štefánika, Gymnázia Park mládeže 5,
Gymnázia Trebišovská 12, Evanjelického gymnázia J. A. Komenského, Gymnázia Alejová 1 a Gymnázia Poštová 9 – počas celého
zimného semestra vzdelávali študentky a študenti z Pracoviska právnych kliník Právnickej fakulty UPJŠ pod vedením JUDr. Daniely
Lamačkovej, PhD., ktorá má dlhoročné skúsenosti s využívaním Street law techník.

Predmet „Právna klinika pre vybrané komunity/Street law“ si môžu zapísať študenti práva 2. a 3. ročníka bakalárskeho stupňa štúdia a 1.
ročníka magisterského stupňa. Následne počas dvoch semestrov príslušného akademického roka vedú v lektorských dvojiciach alebo
trojiciach interaktívnou formou hodiny o práve vo vybraných komunitách.

Výnimočnosť programu tkvie nielen v obsahu šírených poznatkov, ale tiež v spôsobe vzdelávania cieľových skupín. Jeho cieľom je, aby
účastníci a účastníčky rozumeli právnemu obsahu, aby mali možnosť zvnútorniť si hodnoty a postoje, aby na vlastnej koži zažili
preberanú tému.

Z toho dôvodu sa právo vyučuje interaktívnymi metódami, medzi ktoré patrí hranie rolí, riešenie prípadových štúdií či vedenie diskusií na
právne témy. Právnická fakulta dlhoročne realizuje program v spolupráci s viacerými košickými gymnáziami, na ktorých študenti práva
vedú právne krúžky.

Okrem stredných škôl je program realizovaný aj v spolupráci s ústavmi na výkon trestu odňatia slobody v meste Košice s cieľom
vzdelávania odsúdených. „Takáto spolupráca prináša benefity na oboch spolupracujúcich stranách. Študenti práva si rozvíjajú potrebné
právnické zručnosti, ako ústny prejav, pohotová argumentácia, schopnosť vysvetliť laikovi riešenie právneho problému zrozumiteľným
jazykom, vyhľadávanie judikátov a právnej literatúry.

Overujú si svoje vedomosti získané teoretickým štúdiom, zlepšujú schopnosti spájať právne pojmy, rozvíjajú analytické zručnosti,
zručnosti plánovať a robiť si lektorskú prípravu,“ vysvetlila JUDr. Daniela Lamačková, PhD. Stredoškolákom a rovnako aj odsúdeným
program umožňuje získať vedomosti o ľudských právach, o tom, ako funguje právny štát, akými právami disponujú v každodenných
situáciách – v obchode, v škole, na súde alebo počas volieb.

Zaoberajú sa riešením konfliktov, policajnými postupmi a súdnymi procesmi, diskutujú o právnych problémoch, o úlohe práva v
spoločnosti a o prípadných legislatívnych zmenách.

(9:30, red.)
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Košická Lekárska fakulta UPJŠ oslávila 75 rokov existencie

Redakcia

Slávnostným zasadnutím Vedeckej rady Lekárskej fakulty UPJŠ v Košiciach a slávnostným programom, spojeným s odovzdávaním
ocenenia pre jubilantov, sa začiatkom novembra 2023 uskutočnili oslavy 75. výročia vzniku tejto vzdelávacej inštitúcie.

Zasadnutie Vedeckej rady UPJŠ LF v historickej posluchárni LF na ulici Dr. Kostlivého sa konalo za prítomnosti ctených pozvaných hostí,
medzi ktorými boli prorektori UPJŠ, prodekani Lekárskej fakulty, dekani a prodekani ďalších fakúlt UPJŠ, členovia akademických
senátov, akademickí funkcionári UPJŠ, zástupcovia univerzitných pracovísk, hostia z iných univerzít a fakúlt, emeritní profesori,
predstavitelia štátnej správy a samosprávy, riaditelia a námestníci výučbových základní Lekárskej fakulty UPJŠ v Košiciach, zástupcovia
ústavov Slovenskej akadémie vied a ďalší milí hostia.

Hostiteľom osláv bol dekan fakulty – profesor MUDr. Peter Jarčuška, PhD., ktorý vo svojom príhovore vyzdvihol osobu a prínos profesora
Jána Kňazovického pre vznik lekárskej fakulty v Košiciach a spomenul dôležité míľniky v jej histórii. Následne dekan LF prečítal
pozdravný list od prezidentky Slovenskej republiky Zuzany Čaputovej, ktorá zagratulovala vedeniu, pracovníkom a študentom LF UPJŠ.

Program pokračoval príhovormi predstaviteľov lekárskych fakúlt, po ktorých odovzdal dekan UPJŠ LF profesor MUDr. Peter Jarčuška,
PhD. a predseda Akademického senátu UPJŠ LF docent Ing. Jaroslav Majerník, PhD. pri príležitosti 75. výročia založenia Lekárskej
fakulty UPJŠ v Košiciach Pamätné plakety a Pamätné listy zástupcom 27 akademických pracovísk a partnerských inštitúcií.

Vznik LF UPJŠ

Je spätý s rozvojom zdravotníctva v povojnovom období a bol to najdôležitejší krok k postupnému riešeniu veľmi zložitej situácie v
zdravotníckych pomeroch na východnom Slovensku; chýbali tu nielen zdravotnícke zariadenia, ale aj odborní zdravotnícki pracovníci a to
predovšetkým lekári. Po roku 1945 pripadalo na Slovensku na jedného lekára vyše tritisíc obyvateľov a v niektorých častiach východného
Slovenska to bolo dokonca až desaťtisíc, pričom vtedajšia jediná lekárska fakulta na Slovensku – Lekárska fakulta Slovenskej univerzity
v Bratislave, terajšia Univerzita Komenského, nestačila eliminovať tento nedostatok v primeranom časovom horizonte. Vzhľadom na túto
situáciu požiadalo Povereníctvo školstva a osvety 24. februára 1948 dekanát tejto fakulty o vypracovanie a predloženie lokalitného
programu na založenie jej pobočky v Košiciach.

Realizáciou náročnej úlohy bol poverený vtedajší riaditeľ Štátnej nemocnice v Košiciach, dnešnej UNLP na Rastislavovej ulici, ktorej
história je úzko spojená so vznikom lekárskej fakulty. Štátna nemocnica v Košiciach bola slávnostne otvorená v júni 1924, pričom šlo o
veľkolepé moderné zariadenie so štrnástimi pavilónmi, ktoré malo v čase uvedenia do prevádzky 600 postelí. O štyri roky neskôr sa jeho
kapacita pre závažný výskyt besnoty na východnom Slovensku a Podkarpatskoruskej oblasti zvýšila o 250 a v povojnovom období
vzrástol počet lôžok až na vyše deväťsto. Na čele Štátnej nemocnice v Košiciach stál v roku 1948 profesor MUDr. Ján Kňazovický,
vynikajúci chirurg, ktorý sa zaslúžil nielen o rozvoj chirurgie, ale aj všeobecne o rozvoj zdravotníctva a výchovu lekárov na Slovensku.
Sám bol jedným z iniciátorov myšlienky založenia lekárskej fakulty v Košiciach. V máji 1948 predložil dekanátu bratislavskej LF Návrh na
otvorenie Lekárskej fakulty v Košiciach – lokalitný program a v júli sa vtedajšie Národné zhromaždenie Československej republiky
uznieslo na zákone, podľa ktorého bola v študijnom roku 1948–1949 zriadená pobočka bratislavskej lekárskej fakulty. Problém bol
spočiatku aj s priestormi pre novú fakultu, ktorá získala objekty bývalého Zemského súdu a melioračnej školy v historickej časti mesta
(dnešná Šrobárova ulica), kde okrem Úradu dekanstva bol umiestnený aj Úrad pre sociálne lekárstvo, Ústav pre hygienu, Ústav pre
súdne lekárstvo, Ústav pre farmakológiu a Ústav pre experimentálnu patológiu. Umiestnenie a prispôsobenie ústavov a laboratórií si
vyžadovalo rozsiahle rekonštrukcie, takže samotná výučba študentov sa začala až o rok neskôr v akademickom roku 1949/1950, pričom
do vyšších ročníkov nastúpili študenti, preradení do Košíc z materskej bratislavskej fakulty a tak už v roku 1950 promovali prví absolventi
odboru všeobecné lekárstvo.

Ďalšie ústavy a klinické pracoviská pôsobili hlavne v komplexe Štátnej (neskôr fakultnej) nemocnice na Rastislavovej ulici, kde sa konala
praktická aj teoretická výučba a k dispozícii boli tiež viaceré posluchárne. V iných objektoch bola umiestnená psychiatria a pôrodnícka
klinika. Pokiaľ šlo o personálne zabezpečenie vyučovania, situácia bolo podobná, ako pri priestorovom zabezpečení novovzniknutej
fakulty. Kým pre klinickú výučbu bol v Košiciach značný potenciál erudovaných lekárov, oveľa zložitejšia bola situácia pre teoretické
ústavy. Riešením bolo premiestnenie učiteľov z bratislavskej lekárskej fakulty – do Košíc prišli väčšinou schopní mladí a nadšení
pedagógovia, ktorí sa s elánom pustili do budovania teoretických ústavov. Z nich, v pomerne krátkom čase, vyrástli nielen vynikajúci
docenti a neskôr aj profesori, ale aj akademickí funkcionári – budúci dekani a prodekani. Ich rady zas čoskoro doplnili čerství absolventi
fakulty…
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Ďalším míľnikom v histórii Lekárskej fakulty UPJŠ v Košiciach bol vznik novej Fakultnej nemocnice s poliklinikou na rozsiahlej
nezastavanej ploche v severozápadnej časti mesta – dnešnej Triede SNP 1, s ktorej výstavbou sa začalo v októbri 1966.

Základnou myšlienkou stavebného riešenia veľkého nemocničného komplexu, ktorá počítala aj s vybudovaním nových priestorov pre
lekársku fakultu, bolo vytvorenie funkčného celku, ktorý by integroval liečebno-preventívnu, vedecko-výskumnú a pedagogickú funkciu.
Jednotlivé budovy boli do prevádzky odovzdávané postupne. Najprv bola v decembri 1973 sprevádzkovaná deväťpodlažná poliklinika,
kde v roku 1974 začala ako prvá z klinických pracovísk pôsobiť vo vyčlenených priestoroch vysunutá časť stomatologickej kliniky z FN na
Rastislavovej ulici. O sedem rokov neskôr bola dokončená dvadsaťposchodová lôžková časť nemocnice s vyše 1 100 lôžkami
(slávnostné otvorenie sa uskutočnilo 26. januára 1981). Na Triedu SNP sa potom postupne presťahovala väčšina kliník zo „starej
nemocnice“, zatiaľ čo materské pracoviská kliník v nemocnici na Rastislavovej ulici sa zmenili na oddelenia (aby

z nich v priebehu nasledujúcich desaťročí postupne vznikali nové kliniky). Dňa 3. septembra 1984 bol slávnostne odovzdaný do užívania
13 poschodový „A-blok“ teoretických ústavov lekárskej fakulty, kam sa presťahovalo aj vedenie a administratíva.

Vznik veľkého lôžkového zariadenia s klinikami Lekárskej fakulty UPJŠ v tesnej blízkosti teoretických ústavov vytvoril ideálne podmienky
nielen pre pregraduálnu a postgraduálnu výchovu lekárov, ale tiež pre vedecký výskum.

Významné míľniky v histórii LF UPJŠ

• Výmerom zo dňa 9. augusta 1948 bol zriadený Úrad dekanstva Pobočky Lekárskej fakulty SU v Košiciach. MUDr. Jána Kňazovického
poverili funkciou zástupcu dekana LF SU s povinnosťou vykonávať organizačné práce po odbornej stránke.

• 14. – 16. 9. 1948 sa konalo prvé zasadnutie pedagogického zboru LF.

• Prvá prednáška na fakulte 19. 10. 1948 (profesor MUDr. Teodor Schwarz).

• V roku 1950 promovali v Košiciach prví absolventi s titulom MUDr.

• V akademickom roku 1950/1951 začal pedagogický proces aj v zubnom lekárstve.

• V roku 1953 ukončili prví študenti vtedy 4-ročné štúdium stomatológie s titulom MSDr.

• V roku 1959 odčlenila LF v Košiciach od Univerzity Komenského a bola začlenená do Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

• V októbri 1966 vybudovala fakulta pre potreby študentov nový, na vtedajšie pomery veľmi moderne riešený, študentský domov.

• V decembri 1973 bola sprevádzkovaná budova polikliniky novej nemocnice a o osem rokov neskôr lôžková časť nemocnice.

• V septembri 1984 bol odovzdaný do užívania A-blok teoretických ústavov lekárskej fakulty UPJŠ.

• V akademickom roku 1992/1993 začala LF s výučbou zahraničných študentov, pričom prví absolventi promovali v roku 1997.

• Výučba nelekárskych študijných programov na Lekárskej fakulte sa začala v roku 1994 – odvtedy sa vyučuje ošetrovateľstvo, následne
v roku 2004 sa začala vyučovať fyzioterapia a verejné zdravotníctvo

a, napokon, od roku 2022 sa na fakulte vyučujú laboratórne vyšetrovacie metódy v zdravotníctve.

jps

Foto: UPJŠ

Lekárske noviny november/2023

Autor: Redakcia
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Jozefa Šafárika v Košiciach, UPJŠ, vedenie UPJŠ OR vedenie Univerzity Pavla Jozefa Šafárika
Dosah: 453 GRP: 0,01 OTS: 0,00 AVE: 136 EUR 

Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach pozýva na fakultné Dni otvorených dverí

WhatsApp

Vedenie UPJŠ v Košiciach Vás pozýva na dni otvorených dverí, ktoré počas februára pripravujú fakulty a ústav Univerzity Pavla Jozefa
Šafárika v Košiciach.

DOD Prírodovedeckej fakulty UPJŠ v Košiciach

2. 2024, od 09.00 hod.

Areál Moyzesova 9/Šrobárova 2, Košice

Areál Jesenná 5/Park Angelinum 9, Košice

Botanická záhrada UPJŠ v Košiciach, Mánesova 23

Program: https://www.upjs.sk/prirodovedecka-fakulta/dod-pf-2024/

DOD Lekárskej fakulty UPJŠ v Košiciach

2. 2024

Trieda SNP 1, Košice

Viac informácií: https://www.upjs.sk/lekarska-fakulta/

DOD Filozofickej fakulty UPJŠ v Košiciach

2. 2024, od 09.00 hod.

Areál FF Moyzesova 9, Košice

Program: https://www.upjs.sk/filozoficka-fakulta/actuality/dod-ff-upjs-09022024/

DOD Ústavu telesnej výchovy a športu UPJŠ v Košiciach

2. 2024, od 09.00 hod.

Areál ÚTVŠ Ondavská 21, Košice

Program: https://www.upjs.sk/pracoviska/ustav-telesnej-vychovy/dod-2024-na-utvs/

DOD Fakulty verejnej správy UPJŠ v Košiciach

2. 2024

Popradská 66, Košice

Viac informácií: https://www.upjs.sk/fakulta-verejnej-spravy/

DOD Právnickej fakulty UPJŠ v Košiciach

2. 2024, od 10.00 hod.

Kováčska 26, Košice

Viac informácií: https://www.upjs.sk/pravnicka-fakulta/

Programy jednotlivých fakúlt budú zverejňované na uvedených webových adresách priebežne v závislosti od termínu konania DOD.

Tešíme sa na Vašu návštevu!
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VYSVEDČENIE NIE JE ROZSUDOK – neprimeraná reakcia zákonného zástupcu na hodnotenie školáka môže spôsobiť aj útek z
domova

Ďalší článok

Autor: Pridal/a: || Pridal/a: | redakcia || redakcia || redakcia | -
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Rubrika: Technológie

Investície do fotovoltiky v kombinácii s batériovým úložiskom sa firmám vrátia výrazne rýchlejšie ako kapitál investovaný do výrobných
zariadení. V priemere sú to štyri roky, kým pri bežných investíciách do modernizácie výroby až 12 rokov.

Smart batériové úložiská

Na rozdiel od klasických akumulátorov uskladňujúcich prevažne solárne prebytky smart úložiská aktívne pomáhajú sieti s vyrovnávaním
diferencií. Poskytujú jej takzvané podporné služby, za ktoré prevádzkovateľ vypláca finančnú odmenu. Navyše, nabíjanie a vybíjanie
batérií nahrádza fosílne zdroje a prináša reálnu úsporu emisií CO2 . „Firmy si tak zlepšujú ESG skóre, čo oceňujú banky pri úveroch aj
obchodní partneri, ktorí reportujú ESG za celý dodávateľský reťazec. Smart úložiská majú dnes návratnosť v jednotkách rokov. Za svoju
životnosť pritom dokážu celkovú investíciu viacnásobne zhodnotiť,“ hovorí Vladimír Miškovský z Fuergy. Počas celej životnosti zarobí
zostava fotovoltiky so smart batériovým úložiskom takmer dvojnásobok toho čo riešenie s klasickým úložiskom, ktoré len skladuje solárne
prebytky. Ak firmy uvažujú nad inštaláciou fotovoltiky s batériovým úložiskom, mali by si prepočítať návratnosť a celkový výnos z
investície pri oboch riešeniach a potom sa rozhodnúť. Automotive producent Hanon Systems z Ilavy má strešnú fotovoltiku s výkonom
499,5 kWp a batériové úložisko s kapacitou 864 kWh. Využil model Energia ako služba, ktorý poskytujú Slovenské elektrárne –
energetické služby.

Celú investíciu financovali ako dodávateľ energie s voľnými peniazmi a výrobná firma má časť odmeny za podporné služby od
prevádzkovateľa siete.

Prietokové batérie

Spoločnosť INO-HUB Energy sa s Technickou univerzitou v Košiciach (TUKE) a Univerzitou Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) podieľala na
výskume a vývoji inovatívnej prietokovej batérie a primárne ju chce posunúť z kapacity desiatok kilowatthodín na úroveň
megawatthodinových inštalácií s minimálnym negatívnym vplyvom na životné prostredie. Vraví, že veľkokapacitné úložiská sú oblasťou, v
ktorej má najlepšie a najčastejšie využitie. Na rozdiel od lítiovo-iónových batérií, ktoré sú bežne dostupné pre elektrické vozidlá alebo
spotrebiče, excelujú prietokové batérie v schopnosti skladovať veľké množstvo energie na dlhšie obdobie. Lítiovo-iónové batérie často
prejavujú obmedzenia vo svojej schopnosti udržiavať kapacitu počas hlbokého cyklovania. Kvôli rýchlej degradácii môžu vyžadovať
výmenu po troch či štyroch rokoch a procesom recyklácie vážne zaťažiť životné prostredie, najmä oddelením a vyčistením ťažkých kovov,
ktoré tvoria ich základnú štruktúru. INO-HUB Energy spustila a postupne buduje aj väčšie úložiská.

Autor: (kse)
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